



Refugees Welcome an der HU

Die vom Deutschen Akademischen Austauschdienst (DAAD) geförderten Welcome-Initiativen stehen unter dem Dach des Programms „Refugees Welcome an der HU“. Darin bündelt die Humboldt-Universität Angebote, die Geflüchteten den Zugang zur Hochschule, den Einstieg in Studium und Wissenschaft sowie den Alltag an der HU erleichtern wollen.

Kontakt:

Sarah Hartmann / Inse Böhmig
Abteilung Internationales

Webseite: hu.berlin/refugeeswelcome

Refugees Welcome at HU

The Welcome initiatives are funded by the German Academic Exchange Service (DAAD) and brought together under the “Refugees Welcome at HU” programme. Under this programme, Humboldt-Universität has bundled a range of offers designed to provide refugees with easier access to the University, an entry into studies and research as well as an easier everyday life at Humboldt-Universität.

Contact:

Sarah Hartmann / Inse Böhmig
International Department

Website: hu.berlin/RefugeesWelcome_atHU

Kontakt | Contact

LeWi Welcome

Lebenswissenschaftliche Fakultät
Humboldt-Universität zu Berlin
Invalidenstraße 42
10115 Berlin

Email

welcome.lewi@hu-berlin.de

Website

[www.fakultaeten.hu-berlin.de/de/lewi/studium/
Studienberatung/refugees_welcome](http://www.fakultaeten.hu-berlin.de/de/lewi/studium/Studienberatung/refugees_welcome)

Facebook

www.facebook.com/groups/welcome.lewi

GEFÖRDERT VOM



Bundesministerium
für Bildung
und Forschung

DAAD



LeWi Welcome

Welcome-Initiative für Geflüchtete an der Lebenswissenschaftlichen Fakultät

*Welcome Initiative for refugees at the
Faculty of Life Sciences*



Bild: Lukas Wiegmann

Willkommen an der Lebenswissenschaftlichen Fakultät

Sind Sie an einem Studium der Biologie, Psychologie oder Agrarwissenschaften interessiert?

Die studentische Welcome-Initiative der Lebenswissenschaftlichen Fakultät (LeWi) der Humboldt-Universität zu Berlin (HU) hat sich zum Ziel gesetzt, studieninteressierten Geflüchteten den Einstieg in das Studium zu erleichtern und sie in die Studierendengemeinschaft zu integrieren.

Das LeWi-Sprachcafé

Das LeWi-Welcome Sprachcafé liegt auf dem Campus Nord der HU und bietet die Möglichkeit, den Campus und Studierende kennenzulernen. Im Sprachcafé treffen sich Neuangekommene mit deutschsprachigen Personen, um in Konversationsgruppen Deutsch zu üben. Parallel öffnen wir das studentische Café Flora Soft, in dem auch Spiele gespielt oder gemeinsam entspannt werden kann.

Jeden Donnerstag (im Semester), 18 bis 20 Uhr
Invalidenstraße 42, 10115 Berlin
Hauptgebäude, Hörsaal 4 (1. Obergeschoss)

Beratung und andere Angebote

Beratung

Wir beraten und geben Hilfestellungen rund um alltagspraktische Fragen zum Thema Studium und dem Leben in Berlin.

Schreiben Sie uns bei Fragen oder zur Terminvereinbarung für ein Gespräch eine E-Mail an lewi.welcome@hu-berlin.de.

Soziale und kulturelle Veranstaltungen

Alle aktuellen Veranstaltungen und Aktivitäten finden Sie in unserer Facebook-Gruppe: www.facebook.com/groups/welcome.lewi

Welcome to the Faculty of Life Sciences

Are you interested in studying biology, psychology or agricultural sciences?

The student Welcome Initiative of the Faculty of Life Sciences (LeWi) at Humboldt-Universität aims at providing refugees with an easier entry into their studies and at supporting their integration into university life as well as into the student community.

LeWi Welcome Language Café

The LeWi Welcome Language Café is located at HU Campus Nord and offers the perfect opportunity to get to know the campus and the students. The Language Café brings together refugees and German-speakers who would like to meet new people through conversational, group-based language learning.

At the same time, we also open the student Café Flora Soft, where people are free to play games or just relax together.

Thursdays (during the semester), 6 pm until 8 pm
Invalidenstraße 42, 10115 Berlin
Main building, lecture hall 4 (1st floor)

Counselling and Additional Offers

Counselling

We offer personal advice on questions related to studies and every day life in Berlin.

If you have questions or you would like to make an appointment to meet in person, please send an email to lewi.welcome@hu-berlin.de.

Social and cultural events

We post all upcoming events and activities on our Facebook group:

www.facebook.com/groups/welcome.lewi